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Az Országgyűlés Varga 

Mihály expozéjával kedden 
megkezdte az 1999-es költ-
s égve té s végrehajtásáról 
szóló törvényjavaslat álta-
lános vitáját. A Pénzügy-
minisztérium politikai ál-
lamtitkára közölte: a ma-
gyar gazdaság tavalyi ered-
ményei jók, sót nemzetközi 
összehasonlításban is elis-
merésre méltóak. Varga 
Mihály, elmondta, hogy 4,5 
százalékos gazdasági növe-
kedést, 3 százalékos foglal-
koztatás-bővülést, 4,3 szá-
z a l é k o s i n f l á c i ó s ütem-
csökkenést tud felmutatni a 
nemzetgazdaság. 

K e v e s e b b 
cukor répa 

Budapest (MTI) 
Várhatóan a tavalyinál 

több mint 30 százalékkal 
k e v e s e b b , ö s s z e s e n 811 
ezer tonna cukorrépát dol-
goznak fel az ősszel a Ma-
gyar Cukor Rt. gyáraiban -
közölte a 37 százalékos pia-
ci r é sze sedéséve l legna-
gyobb hazai cukoripari tár-
saság. A Magyar Cukor Rt. 
az idén is az egy évvel ko-
rábbival azonos. 1 millió 
tonna cukorrépa megvásár-
lására szerződöt t a ter-
melőkkel. A tavalyi, ked-
v e z ő időjárás hatására 
1999. őszén a termelőktől 
ennél 16 százalékkal több 
érkezett feldolgozásra, míg 
idén a tartós csapadékhiány 
miatt m é g a szerződöt t 
m e n n y i s é g e t sem tudják 
szállítani. Ennek ellenére 
az előző évekből származó 
tartalékokkal együtt a ma-
gyar piac cukorellátása biz-
tosított. 

Lemondás 
Budapest (MTI) 

B o y t h a G y ö r g y n é , a 
Gazdasági Versenyhivatal 
(GVH) elnökhelyettese, a 
versenytanács elnöke szep-
tember 30- i hatállyal le-
mondott posztjáról Utódjá-
ul konkrét s z e m é l y még 
nem merült fel, ám az bizo-
nyos, hogy a GVH vezeté-
se egy fiatal, agilis, szak-
mailag képzett külső sze-
mélyt szeretne felkérni az 
e lnökhe lye t tes i i l l e tve a 
versenytanács-elnöki mun-
kakör betöl tésére . Az új 
GVH elnökhelyettest, illet-
ve versenytanács elnökét a 
Miniszterelnök javaslatára 
a köztársasági elnök nevezi 
ki hat évre. 

Dr. Mucsi Imre lesz dr. Rapcsák András ellenfele 

Harcba szállnak... 
. t v ! ! l i f t e k * ü f e k . 

Dr. Mucsi Imre a polgármesteri tisztségért függetlenként indul, de magáénak tudhatja 
a Független Kisgazdapárt támogatását is. (Fotó: Tésik Attila) 

Dr. Mucsi Imre helyettes 
államtitkár polgármester-
jelöltként indul a vásárhe-
lyi idöközi önkormányzati 
választáson - jelentette be 
tegnap, a Földmüvelés-
ügyi és Vidékfejlesztési 
Minisztériumban tartott 
sajtótájékoztatón dr. Tor-
gyán József miniszter, az 
FKGP elnöke. 

A Földművelésügyi és Vi-
dékfejlesztési Minisztérium 
kollégiumi termében tartott 
sajtótájékoztatón jelentette be 
tegnap dr. Torgyán József 
szakminiszter, az FKGP elnö-
ke: dr. Mucsi Imre helyettes 
államtitkár indul a hódmezővá-
sárhelyi polgármesteri tisztsé-
gért, a december 3-ra kiírandó 
időközi választáson. Bemutat-
va dr. Mucsi Imrét kiemelte: a 
helyettes államtitkár 1998. de-
cember 15-étől látja el ezt a 
munkakörét az FVM-ben, 
egyetemi tanár a vásárhelyi 
mezőgazdasági főiskolai ka-
ron, tősgyökeres vásárhelyi ó 
és a felmenői is. Kifejtette: dr. 
Mucsi Imrét nem mint pártel-
nök, hanem mint miniszter is-

Kitűzték a választást 
Tudósítónktól 

A vásárhelyi választási bizottság, elfogadva az ön-
magát múlt pénteken feloszlatott közgyűlés javasla-
tát, december 3-ára írta ki az időközi helyhatósági 
választásokat. 

merte meg; nála lelkiismerete-
sebb, kötelességtudóbb embert 
nehéz lenne elképzelni, a be-
csület és a munkás élet élen já-
ró példáját tanúsító személyi-
ség. Ezt erősítette meg vélemé-
nyével dr. Bánk Attila is, aki a 
kisgazda frakció teljes támoga-
tásáról biztosította dr. Mucsi 
Imrét. 

A helyettes államtitkár be-
mutatkozó beszédében egye-
bek között kifejtette: „Mély er-
kölcsi válságba került az a Vá-
sárhely, amelyet egykoron 
Ady Endre és Németh László 
csak méltatni tudott. Az a vá-
ros, amelyben az én őseim is 
közel 300 éve éltek és haltak. 
A szülővárosom szeretete, az 
engem felkereső társadalmi 
erők és civil szervezet biztatá-
sa, és Vásárhely egyöntetű igé-

nye az, hogy vége szakadjon 
ennek az áldatlan állapotnak. 
Ez késztetett arra, hogy indul-
jak a polgármesteri tisztsé-
gért." Hangsúlyozta: Vásár-
hely az utóbbi években egy 
olyan úton indult el, amely a 
város számára kedvezőtlen. 
Például: a látványos beruházá-
sok teljes egészében hitelből 
valósultak meg, melyek mára 
jelentkeznek kamatterheikkel, 
és ez súlyos gazdasági helyzet-
be hozta Vásárhelyt. Egy vitat-
ható városfejlesztés következ-
ményei ezek, hiszen a város-
ban ma több száz fiatal család 
nem jut lakáshoz, ezrek nem 
képesek önerőből megoldani 
házaik felújítását, a lakosság-
nak közel ötöde szorul segé-
lyekre, és a munkanélküliség 
még mindig jelentős. A város 

útjait hadszíntérré változtatta 
az erőltetett ütemű csatorná-
zás, és a vállalkozások sem az 
elvárható mértékben települ-
nek meg a városunkban. A he-
lyi adó, a közüzemi díjak a le-
hető legmagasabbak az orszá-
gos szinthez viszonyítva. 

Dr. Mucsi Imre kiemelte: a 
polgármesteri tisztségért füg-
getlen jelöltként indul, bírva 
egyidejűleg az FKGP támoga-
tását. Végezetül cáfolta a 
visszalépésével kapcsolatos hí-
reszteléseket, mondván: a vá-
lasztáson végig kitart a válasz-
tók mellett. 

A vásárhelyi közgyűlés par-
lament általi feloszlatására vo-
natkozó kérdésre válaszolva 
dr. Torgyán József kifejtette: 
Az FKGP álláspontja egyér-
telműen az, hogy az önkor-
mányzatiságba beletartozik: a 
képviselő-testület önmagát fe-
loszlathassa, ez egy jog, de 
egyben kötelezettség is. Ek-
ként járt el a vásárhelyi önkor-
mányzat, ilyen helyzetben az 
országgyűlés nem vonhatja 
magához az önkormányzati jo-
gosultságokat. 

Jeé Erzsébet 

Budapest (MTI) 
Aggályosnak tartja az 

FKGP vállalkozói tagozata, 
hogy Torgyán József kisgazda 
pártelnök nem vesz részt a ta-
gozat által szervezett szerda 
esti rendezvényen, ahol Kövér 
László, a Fidesz elnöke lesz a 
vendég. Erről Molnár László, 
az FKGP vállalkozói tagoza-
tának elnöke beszélt kedden 
Budapesten újságírók előtt. 

Torgyán és Kövér 

Nem találkoznak 
- Úgy érezzük, meg kellett 

volna adni azt a méltóságbeli 
elégtételt Kövér Lászlónak, 
aki első szóra elfogadta meg-
hívásunkat, hogy a rendezvé-
nyen a kisgazdapárt elnöke is 
megjelenik - jelentette ki 

Molnár László. Hozzáfűzte: 
azt még elfogadhatónak tart-
ják, hogy Torgyán József nem 
ment el arra a rendezvényre, 
ahol Dávid Ibolya, az MDF 
elnöke volt a vendég, de azt 
már nem, hogy most sem vesz 

részt az eseményen. A vállal-
kozói tagozat elnöke úgy véli: 
a jobboldalnak - a vállalko-
zóknak és a pártoknak egya-
ránt - teljes szövetségbe kell 
tömörülnie ahhoz, hogy 2002-
ben kormányon tudjon marad-
ni. 

- Ezért hívtuk meg először 
Dávid Ibolyát, utána pedig 
Kövér Lászlót - jelezte a poli-
tikus. 

Tőzsdei jelentés 
A keddi nap lényegesen 

lanyhábbra sikeredett, mint 
a hétfői, de így is érdekes 
volt a kereskedés a tőzsdén 
A BUX - index értéke 8088 
pont lett a zárásban (+ 70 
pont). A Matáv kis mérték-
ben esett, míg a Richteré 
jelentősen emelkedett. A 
Mezőgép piacán végre is-
mét a vevők jeleskedtek, és 
az árfolyam 1700 Ft-ig ju-
tott. A Fotex szintén tündö-
költ, mivel a bejelentése 
szerint, mint internet-szol-
gáltató, hamarosan sok ú-
jabb ügyfelet szerethet. Az 
árfolyam elérte a 320 Ft -
ot is. A Borsodchemet a 
CSFB vételre ajánlotta és 
egy éves távlatban, 15 500 
Ft -os cél árat tűzött ki a pa-
lírra. Ez némileg segített a 

nap elején 6000 Ft - ig eső 
részvényen. A Gazprom 
bejelentette, hogy a BC ve-
zetőségének j el entős részét 
el fogja távolítani, de ez 
nem vezetett újabb pánik-
eladásokhoz. A nagy kér-
dés az, hogy a tulajdono-
sok 75 % - a hogyan fog 
dönteni ebben a kérdésben, 
ui. a Milford csak a 24,9 

% - át birtokolja - hivatalo-
san - a teljes portfoliónak 
A BC által kezdeménye-
zett tulajdonosi megfelelte-
tés eredménye megmutatja, 
hogy a Gazprom valójában 
mekkora részesedéssel bír a 
cégben. A közgyűlés, illet-
ve az ott meghozott dönté-
sek kihatnak majd az árfo-
lyam alakulására. 

R é s z v é n y n é v é N y í l é n r Z é r é é r Z é r é é r 
v é l t o z é s 

Z é r é é r (%> 
v á l t o z á s 

BORSODCHEM 6 490 6 350 + 3 0 +0 ,47 

DÉMÁSZ 13 100 13 150 + 5 0 +0,38 
ÉGIS 13 800 14 000 +100 +0,72 
FOTEX 306 316 + 1 3 +4,29 
MATAV 1 429 1 408 -7 -0 ,49 
MOL 4 995 5 000 0 0,00 
OTP 14 800 14 840 +190 +1,30 

PICK 8 600 8 505 + 5 +0,06 
RICHTER 14 6 7 5 15 005 + 4 0 5 +2,77 
TVK 3 4 1 5 3 550 + 1 4 5 +4,26 

Dunainvest Tel.: (62) 450 000 Szeged. Takaréktár u.1. 
T ő z s d e ü g y n ö k s é g Rt. Szegedi képvise le te a Tisza-Invest Kf t . 

Tőzsdézzen otthonából! 
D - L i n e T ő z s d e t e r m i n á l 

Baja pert nyert 
Illés ellen 

Budapest (MTI) 
Apró módosítással jogerőre 

emelkedett az elsőfokú ítélet 
kedden a Fővárosi Bíróságon 
abban a Baja Ferenc szocialista 
Országgyűlési képviselő által 
indított személyiségjogi per-
ben, amelyben elmarasztalták 
Illés Zoltán fideszes ország-
gyűlési képviselőt és az azóta 
megszűnt Napi Magyarország 
című napilap kiadóját. Az 
elsőfokú ítélet szerint Baja Fe-
renc számára összesen 300 ezer 
forint nem vagyoni kártérítést 
kell kifizetnie alperesként a 
Napi Magyarország című lap 
kiadójának, illetve Illés Zoltán-
nak. Baja Ferenc azért adta be 
keresetét, mert a napilap ez év 
január 20-i címlapon induló, 
„A leköszönt kormány ötmilli-

árdról döntött jogtalanul" című 
írásában Illés Zoltán azt állítot-
ta: Baja a Horn-kormány kör-
nyezetvédelmi minisztereként, 
közvetlenül az 1998-as válasz-
tások után, ötmilliárd forintot 
juttatott bizonyos érdekkörök-
nek törvénysértő módon a Köz-
ponti Környezetvédelmi Alap-
ból. Az elsőfokú, s ezzel meg-
egyezően a másodfokú ítélet 
indoklásában kimondta: meg-
alapozatlan állítások, valótlan 
híresztelések szerepelnek az 
inkriminált írásban, amelyeket 
a két alperes az eljárás során 
nem is próbált bizonyítani. Az 
elsőfokú ítélet indoklásában a 
bíró kijelentette: „Semmilyen 
politikai szembenállás nem jo-
gosít fel senkit masszívan va-
lótlan tények állítására". 

jegyzet 

Választhat 
Vásárhely 
M ár jó ideje tartanak a találgatások, amelyek azt 

firtatták, vajon ki is lesz a MÁSIK jelölt, aki 
ringbe száll dr. Rapcsák András ellenében az időközi 
választáson. Tegnap pont került a folyamat végére az-
zal a hivatalos bejelentéssel, amelyet Torgyán József 
miniszter, az FKGP elnöke tett a Földművelésügyi és 
Vidékfejlesztési Minisztériumban a sajtó munkatársai 
előtt. Közölte, hogy dr. Mucsi Imre a kisgazdák támo-
gatásával, de független polgármesterjelöltként indul a 
vásárhelyi időközi önkormányzati választáson. 

A találgatások oka nem ismeretlen a vásárhelyiek 
körében, hiszen a közélet, a politika iránt érdeklődők 
közül ki ne gondolta volna végig: lesz-e olyan bátor 
ember vajon, aki ki meri állni a „Rapcsák-próbát"? 
Nem a mesebeli öreg király próbatételeire gondolok 
persze, hanem arra az immár másfél éve tartó acsar-
kodó, indulatoktól hemzsegő belviszályra, amely ma 
már talán mindenkit megérintett vagy elért a város-
ban, sőt, határain túl is, tehetséges, jó érzésű embere-
ket riasztva el a vásárhelyi közélettől. 

Most mégis akadt valaki, aki - úgy tűnik - támad-
hatatlan, és már az első nyilatkozatában is azt mond-
ja: nem kíván személyek ellen harcolni, csak és kizá-
rólag a vásárhelyi emberekért dolgozni, akik maguk is 
békét, fejlődést, gyarapodást akarnak. 

hhez azonban el kell hinniük s elhitetni velük: va-
Mlt lóban lehet, sőt csak úgy lehet dolgozni, alkotni, 
tanítani, gyermekeket nevelni, ha nagy az ambíció, de 
békés a lélek. Hiszem, hogy sok tartalék szabadulhat 
fel a vásárhelyiekben. 

Immár választhatnak. A döntés joga az övék. 

'00 íiti-

Jövőre indul a diákhitel? 

Esélyt teremtene 
A kormány döntésére 

vár a felsőoktatási diák-
hitel bevezetésére kidol-
gozott oktatási miniszté-
r iumi j a v a s l a t . Ennek 
a l a p j á n l e g h a m a r a b b 
jövö szeptembertől az 
egyetemisták és főiskolá-
sok közül bárki igényel-
hetne havi 21 ezer forint 
körüli hitelt, amelyet a 
végzés után ke l lene 
visszafizetni. 

Az oktatási minisztérium 
elképzelése szerint a felsőok-
tatásba kerülés esélyének a 
különböző társadalmi rétegek 
közötti kiegyenlítését, és en-
nek nyomán a társadalmi mo-
bilitást szolgálná az a diákok 
által felvehető hitel, amely 
kiegészítené a jelenlegi hall-
gatói támogatási rendszert. A 
diákhitel bevezetésével 
egyúttal magántőkét vonná-
nak be a felsőoktatásba a kor-
látozott mértékű állami forrá-
sok kiegészítésére. 

A minisztériumban kidol-
gozott diákhitei-tervezet mi-
előbbi kormányülés elé ter-
jesztését és elfogadását sür-
geti a Fidesz ifjúsági szerve-
zete, a Fidelitas. - Ha nem 
születik politika döntés a 
koncepcióról a kétéves költ-
ségvetés elfogadása előtt, ak-
kor a diákhitel pénzügyi von-
zata nem kerül be a büdzsébe, 
és a program csak 2003 szep-
tember elejével indulhatna el 
- indokolja a hitelrendszerről 
való mielőbbi határozat meg-
születését Dobó László, a Fi-
delitas alelnöke, aki szegedi 
önkormányzati képviselőként 
maga is egyetemen tanul. A 
szervezet azt szeretné elérni, 
hogy a hitelt 2001 szeptem-
berétől igénybe vehessék a 
hallgatók. 

A tervek szerint a diákhi-
telhez bármely - államilag fi-
nanszírozott és költségtéríté-
ses képzésben részt vevő -
hallgató hozzájuthatna. Ezál-

tal a felsőoktatás olyanok 
számára is elérhetővé válhat a 
jövőben, akik jelenleg saját 
maguk, vagy családjuk anya-
gi helyzete miatt nem tanul-
nának tovább. A havonta fel-
vehető hitel mértéke 21 ezer 
forint körüli összeg lenne, 
amelyet mindenféle felülvizs-
gálat nélkül, az állam által 
vállalt garancia mellett folyó-
sítanának a programba be-
kapcsolódó bankok. A hitel-
rendszer elindításához számí-
tások szerint 5-15 milliárd fo-
rint közötti tőke szükséges, 
amelyet az oktatási miniszté-
rium nem a költségvetés ki-
adásai között szereplő támo-
gatásként, hanem magántőke 
bevonásával teremtene elő. A 
hiteleket már induláskor a 
pénz- és értékpapírpiacon, il-
letve a tőzsdén értékesítenék, 
megteremtve ezzel a hitel-
rendszer további működőké-
pességét. A hitelállomány ér-
tékesítését és a kölcsönök fel-
vételének intézését az állam 
által létrehozott diákhitel in-
tézet végezné. 

A hitelt az adóhatóságon 
keresztül kellene törleszteni a 
diploma megszerzése után a 
mindenkori jövedelem öt-hét 
százalékának befizetésével, 
így azok, akik többet keres-
nek, rövidebb idő alatt fizetik 
vissza a kölcsönt. Gyermek-
nevelés, sorkatonai szolgálat, 
munkanélküliség vagy hosz-
szabb idejű keresőképtelen-
ség idejére az állam célzott 
kamattámogatással segítheti a 
hitelfelvevőt. Ha valaki vég-
leg keresőképtelenné válik, 
vagy nyugdíjba vonul, a még 
fennálló adósságállomány 
törlesztését elengedik. A 
szakemberek szerint legfel-
jebb húsz százalék lehet azok 
aránya, akik nem fizetik 
vissza teljes mértékben a hi-
telt. Az ebből fakadó veszte-
séget a törlesztés kamataiba 
építik be. 

Hegedűs Szabolcs 


